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Oprea: Oportunitatea pe care o avem în Europa este ca toata energia din România

va fi o energie verde, începând cu 2027-2030

Toata energia din România va fi o energie verde, începând cu 2027-2030, iar aceasta este cea mai mare

oportunitate pe care o avem noi astazi în Europa, a declarat, miercuri, ministrul Economiei,

Antreprenoriatului si Turismului, Ştefan-Radu Oprea, la cea de-a XXX-a editie a Topului Firmelor din

Capitala.

 

"Ce cred eu ca înseamna o mare oportunitate pentru România? Am fost în Germania la un mare forum economic,

am fost în Statele Unite, am avut foarte multe întâlniri, dar am avut si mai multe întâlniri în România.

Oportunitatea pe care o avem noi astazi în Europa este faptul ca începând cu 2027-2030 toata energia din România

va fi o energie verde. Avem o noua lege care va trece probabil sesiunea aceasta de Parlament, cu certitudine de

Guvern, pentru ca deja am si avizat la Ministerul Economiei. Vorbesc despre Legea offshore, despre potentialul pe

care Marea Neagra îl are în energii regenerabile, în energia verde. Am vazut la firma Bosch, am vorbit cu alti

investitori din Germania care pot deveni companii nodale în România, care pot sa dezvolte pe orizontal noi

oportunitati pentru foarte multe întreprinderi mici si mijlocii din România, pe diverse domenii si sectoare de

activitate. Şi aici ar trebui sa învatam împreuna cum facem ca informatia sa ajunga mai repede la dumneavoastra si

dumneavoastra sa puteti reactiona deopotriva mai repede", a precizat Oprea.

 

Acesta a subliniat ca o mare oportunitate pentru România este si trecerea la nuclear. "Am avut conversatii foarte

bune cu Nuclearelectrica, cu cei care sunt implicati în proiectul, spre exemplu, pe SME si putem împreuna sa

învatam o chestiune pe care cred eu ca am uitat-o sau poate nu ne-a fost foarte aproape de foarte mult timp, aceea

de a fi lideri, pentru ca putem sa devenim lideri regionali în energie nucleara. Este aceasta sansa unica pentru

România. Gânditi-va doar la faptul ca suntem singurii care avem energie nucleara pe tehnologie vest de la bun

început. Toti ceilalti din preajma noastra au numai energie cu tehnologie ruseasca. Este o certitudine ca va trebui

sa fie schimbata. Cu ce? Cu noile tehnologii care vor porni din România", a explicat ministrul Economiei.

 

În opinia sa, daca România va sti sa se pozitioneze, sa faca transferul de tehnologie în România, va avea iarasi "o

sansa foarte mare". "Dar lucrul acesta nu poate sa-l faca Guvernul singur, nu poate sa-l faca Camera de Comert si

Industrie singura, nu poate sa faca nicio agentie de atragere a investitiilor straine sigura si putem sa-l facem doar

împreuna, dumneavoastra, mediul de afaceri, cu noi, cu Executivul, prin dialog. Şi acest dialog este unul structurat,

solid si astazi am avut cel putin trei întâlniri, doua dintre ele la sediul din Calea Victoriei, împreuna cu

prim-ministrul Marcel Ciolacu, în dialog cu mediul de afaceri, în dialogul tripartit si cu reprezentantii sindicatelor,

pentru ca avem provocari în fata", a adaugat el.

 

De asemenea, Oprea a subliniat ca cea mai mare provocare a mediului de afaceri o reprezinta forta de munca

calificata si de aceea trebuie gasite noi oportunitati.

 

"Spuneati un indicator - 0,9% somaj. Cea mai mare provocare pe care o stiu de la dumneavoastra astazi este cum

avem forta de munca calificata pentru afacerile dumneavoastra. Şi aici este iarasi un lucru pe care trebuie sa îl

facem împreuna: noi oportunitati pe învatamântul dual, dar haideti sa le facem, pentru ca timpul nu ne iarta, istoria

cu certitudine nu ne va ierta daca ratam astfel de oportunitati care sunt în fata noastra si de care trebuie sa stim sa

profitam împreuna si folosesc acest cuvânt - profit - pentru ca sunt în fata dumneavoastra, a antreprenorilor. Eu va

urez ca în acest dialog pe care mi-l doresc consolidat, sa stim sa vedem oportunitatile, sa venim cu acele programe

punctuale care sa poata sprijini mediul de afaceri si sa reusim ca împreuna sa facem cât mai mult profit,

dumneavoastra pentru actionarii dumneavoastra, eu pentru actionarii pe care îi reprezint si care sunt cetatenii

români", a mai spus ministrul Economiei, Antreprenoriatului si Turismului, Ştefan-Radu Oprea.
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